
 

                                  PROTOKÓŁ Nr XV/19 

 

z XV Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 21 listopada 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo. 

 

W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 13   radnych. Nieobecni radni: 

K.Chyliński, K.Doliński 

 

Sesja odbyła się w godzinach 1005 –1240 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Dariusz Frejnik  -Radny Rady Powiatu Działdowskiego,  

Kierownik Gminnego Zakładu Usług  

Komunalnych w Uzdowie 

Kazimierz Kordecki  -Przewodniczący Zarządu Ekologicznego 

Związku Gmin „Działdowszczyzna” 

 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska                   - Skarbnik Gminy 

Anna Świderska -Zastępca Dyrektora Biblioteki – Centrum 

Kultury Gminy Działdowo 

Danuta Smereczyńska -Kierownik Referatu Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Promocji 

Marcin Krajewski -Kierownik Referatu Strategii, Funduszy 

Europejskich, Zarządzania Kryzysowego i 

Spraw Obronnych  

Kamila Piotrowska  -Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie 

Wiesława Gierłachowska - Radca prawny 

 

Sołtysi,  dyrektorzy szkół, media lokalne, autorzy nagrodzonych prac wraz z opiekunami. 
 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia XV Sesji Rady Gminy 

Działdowo. Następnie powitała uczestników sesji, po czym na podstawie listy obecności 

stwierdziła prawomocność obrad. 

Przewodnicząca Rady poinformowała,  że na drzwiach wejściowych do sali obrad 

zamieszczona jest klauzula informacyjna zgodnie z wymogami RODO. Informacja ta również 

wyświetlana jest na sali przed rozpoczęciem obrad. Każdy z uczestników sesji ma możliwość 

zapoznania się z jej treścią.  

 



 

 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała o wnioski do porządku obrad. 

Wobec braku wniosków przystąpiono do realizacji porządku obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Gminy. 

4. Wręczenie nagród laureatom i osobom wyróżnionym w konkursie plastycznym pn. „Co 

robić, by żyć zdrowo w czystym, bezpiecznym i naturalnym środowisku”. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Wolne wnioski i informacje.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność przez 

Gminę Działdowo nieruchomości położonej w obrębie Turza Wielka wchodzącej  

w skład Zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność przez 

Gminę Działdowo nieruchomości położonej w obrębie Jankowice wchodzącej w skład 

Zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Księży Dwór. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Ruszkowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2019-2029.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2019 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości podatku od nieruchomości. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia 

podatku rolnego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 



 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich 

pobierania. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków i innych składników wynagradzania 

nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Działdowo. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji na temat stanu realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Działdowo w roku szkolnym 2018/2019. 

20. Informacja Wójta Gminy na temat analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez 

osoby do tego zobowiązane. 

21. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy z analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez radnych. 

22. Sprawy bieżące. 

23. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. pkt 3 

Protokół z XIV Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania, tj.13 głosami „za”. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Ad. pkt 4 

Wójt Gminy M.Zieliński serdecznie powitał dzieci, które przyjechały po odbiór nagród. 

Poinformował, że złożono 70 prac, z czego wyróżniono 16. Gmina wystąpiła do Lokalnej 

Grupy Działania. Otrzymała grant w wysokości 9 730 zł na realizację projektu pn. Zmieniamy 

siebie, zmieniamy nasze środowisko. W ramach projektu na świetlice zakupiono kosze do 

segregacji śmieci. Odbędzie się spotkanie wszystkich pań ze świetlic z Przewodniczącym 

Zarządu Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”, po którym przekażą dzieciom  

zdobyte podczas spotkania informacje na temat segregacji śmieci. Powstał pomysł, aby w tym 

konkursie uczestniczyły dzieci. Na sali wywieszono wyróżnione prace.  

Wójt Gminy złożył gratulacje dzieciom jak i rodzicom, którzy pomogli dzieciom  

w przygotowaniu prac. Następnie wręczył nagrody i dyplomy laureatom oraz osobom 

wyróżnionym w konkursie:  

Wyróżnienia otrzymali: 

 - Oliwia Nowakowska - Kurki 

- Ksawery Lempek - Kramarzewo 



 

- Cezary Schodowski -  Zakrzewo 

- Zuzanna Jeleń – Turza Wielka 

- Julia Karczewska – Gnojno 

- Marika Rogalska – Sławkowo 

- Amelia Gąsiorowska – Sławkowo 

- Kornelia Pawłowska – Sławkowo 

- Maja Lipowska – Kurki 

- Oliwia Żywica – Zakrzewo 

- Oliwia Tylicka – Gnojno 

- Marysia Witkowska – Gąsiorowo /nagrodę odebrała Sołtys A.Banaś/ 

- Adam Groszek – Wysoka 

Nagrody główne otrzymali: 

I miejsce: Roksana Ogrodowczyk - Zakrzewo 

II miejsce: Hanna Wiśniewska - Filice 

III miejsce: Maria Kalinowska – Księży Dwór 

 

Po wręczeniu nagród Wójt Gminy ponownie przekazał gratulacje i podziękowania 

zachęcając dzieci do uczestnictwa  w kolejnych ogłaszanych konkursach. 

 

Następnie Wójt M.Zieliński poinformował, że w związku z dyskusjami na temat stawek za 

śmieci na sesję poproszono pana Przewodniczącego, aby przedstawił dlaczego śmieci drożeją. 

Wspomniał, że wszędzie śmieci będą dużo droższe niż w Ekologicznym. 

 

Pan Kazimierz Kordecki- Przewodniczący Zarządu Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” podziękował za zaproszenie na sesję. Następnie poinformował  

o trzygodzinnym spotkaniu z pracownikami świetlic jakie miało miejsce w zakresie 

realizowanego projektu, o którym wspominał pan Wójt.  

Przewodniczący K. Kordecki poinformował, że system gospodarki odpadami  

w województwie jest zorganizowany w ramach sześciu regionów gospodarki odpadami.  

W regionie zachodnim funkcjonują dwa Związki: Czyste Środowisko (Rudno) i Ekologiczny 

Związek Gmin „Działdowszczyzna”. Jest on drugim pod względem wielkości.  

Pan K. Kordecki omówił zasady postępowania z odpadami, zadania gmin, system selektywnej  

zbiórki odpadów u źródła, realizowany od roku 2002. Poinformował o inwestycjach 

realizowanych na terenie Związku. Wskazał na ilość zebranych odpadów, wysokość opłaty za 

korzystanie ze środowiska w latach 2018-2020 oraz szczegółowo przedstawił kalkulację, na 



 

podstawie której ustalono proponowaną stawkę na 1 mieszkańca na rok 2020 w wysokości 18 

zł. W kalkulacji uwzględniono: koszt zagospodarowania odpadów 9 241 360 zł rocznie, koszt 

transportu 10 194 822,00 zł rocznie oraz koszt obsługi systemu 1 357 100 zł. 

Przewodniczący K.Kordecki wskazał również na zaległości w kwocie  2000 000 zł. Gmina 

Działdowo zalega około 60 000 zł (26 750 zł Pożary).  

Radna A.Gietka zapytała czy mieszkańcy otrzymają informację na temat segregowania 

odpadów.   

Przewodniczący K.Kordecki: mamy broszurkę, zastanawiamy się jak ją rozprowadzić. 

Firmy wybrane w przetargu zostały zobowiązane do rozprowadzenia broszurki. Będą dwie 

broszurki, jedna na temat segregacji odpadów, a druga informacyjna na temat wysokości 

stawki, aby mieszkańcy wiedzieli, że na tę stawkę składa się koszt transportu, koszt 

przetworzenia, opłata marszałkowska.  

Radna K.Banaś zapytała o wysokość stawki w przypadku kiedy zakłada się własny 

kompostownik.  

Przewodniczący K.Kordecki: poinformował, że wówczas stawka wynosi 17 zł,  

wyjaśniając, że kompostownik musi spełniać określone parametry. W deklaracji zgłasza się, 

że jest kompostownik. Pracownicy sprawdzają czy jest kompostownik, jeśli nie spełnia 

wymagać kompostownika wówczas stawka wynosi 18 zł.  

Radny B.Jaroszewski w odniesieniu do kompostowania zapytał o gnojownik.  

Przewodniczący K.Kordecki podkreślił, że gnojownik nie jest kompostownikiem.  

Radny M.Wiszowaty zapytał o kwestię bioodpadów w okresie zimowym na terenach 

wiejskich.  Biodpady nie są zabierane a stawka jest taka sama jak dla mieszkańców Miasta 

Działdowo.  

Przewodniczący K.Kordecki: przyjęliśmy, że na obszarach wiejskich bioodpady są 

zagospodarowane w ramach gospodarstwa. Mieszkańcy bloków pytają dlaczego płacą taką 

samą stawkę a nie mają popiołu. Z obszarów wiejskich odbieramy więcej popiołu niż  

z miasta. W ramach systemu wspólnoty jedni ponoszą takie koszty, drudzy ponoszą takie 

koszty.  

Radny Z.Świerczewski: zapytał czy przez cały rok zostanie utrzymana stawka 18 zł, czy za 

pół roku będzie wyższa.  

Przewodniczący K.Kordecki: za pół roku na pewno nie. W tej chwili nikt nie da 

odpowiedzi. Określone jest najniższe wynagrodzenie.  W tej chwili zaczyna się taka praktyka, 

jeżeli jest zatrudnionych 20 osób to średnio kosztuje 100 000 zł rocznie. Na sortowni pracuje 

około 60 osób. Przedsiębiorstwa zaczynają zatrudniać ludzi na ¾ etatu i jest to zgodne  



 

z prawem. Co będzie dalej jeśli wejdzie najniższa pensja 3400 zł czy więcej?. Jest kwestia 

taka, że przy opłatach za zbiórkę odpadów jest klauzula w umowach, że stawki mogą 

podlegać waloryzacji w określonych przypadkach (kiedy zmienia się najniższe 

wynagrodzenie). My działamy non profit jako Związek, jako nasz zakład komunalny. U pana 

Dwórznika wszystko ma być robione tak, żeby było na pograniczu zera a nie zysków. 

Kwestia była taka, żeby nie w rok, nie w dwa ta stawka ulegała zmianom.  Będziemy robić 

wszystko, aby te stawki były w miarę jak najniższe.  

Radny M.Wiszowaty ponownie zapytał co zrobić z bioodpadami w okresie zimowym. 

Przewodniczący K.Kordecki odpowiedział, żeby wrzucić je do odpadów mieszanych. 

Poinformował, że na osiedlach również nie ma pojemników na bioodpady. Są one 

przyjmowane w ramach odpadów mieszanych.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak o godzinie 11.30 zarządziła pięciominutową przerwę  

w obradach. O godzinie 11.43 Przewodnicząca Rady wznowiła XVII Sesję Rady.   

 

Ad.pkt 5 

Wójt Gminy odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Zarządu Ekologicznego Związku 

Gmin „Działdowszczyzna” podkreślając, że jeśli chodzi o ściągalność to gmina nie jest od 

tego. W imieniu samorządu gminy Działdowo działa Ekologiczny  Związek i powinni robić 

wszystko, aby jak największa ściągalność była na terenie gminy Działdowo jak i każdej 

gminy. Wójt Gminy wspomniał również, że w ramach współpracy zaproponuje w Związku 

spotkanie wójtów, burmistrzów i  kierowników gops w celu wypracowania rozwiązania. Jest 

przykład z powiatu nidzickiego, gdzie w jakiś sposób pokrywają koszty śmieci i inne,  

w zakresie 500 plus.  Sprawdzają to jeszcze pod względem prawnym.  

Następnie Wójt Gminy odniósł się do finansowania zadań, podkreślając , że państwo nakłada 

zadania na gminy  nie przekazując na ten cel środków. Przywołał rozmowy o subwencji ze 

spotkania z rodzicami w Turzy Wielkiej na temat dalszego funkcjonowania szkół.  

 

Wójt Gminy M.Zieliński  przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym, z uwzględnieniem wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał 

/ Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu/.  

Wójt Gminy omówił główne zadania realizowane w okresie międzysesyjnym:  

- zakończono zadanie inwestycyjne: przebudowa drogi gminnej Komorniki. Wartość zadania 

155 000 zł; zrobiono odcinek na terenie gminy Działdowo, pozostał odcinek na terenie 

miasta; 

- przebudowano wodociąg w Gnojnie; 



 

-odbyło się spotkanie z Wójtem Gminy Kuczbork w kwestii lokalizacji zegara, który będzie 

mierzył pobór wody na granicy gminy Kuczbork. Gmina dokonuje sprzedaży wody dla 

Łążka. Będzie spisywana woda na jednym liczniku i wystawiana jedna faktura gminie 

Kuczbork;  

- wykonanie podbudowy przystanku autobusowego w Księżym Dworze koło szkoły, remont 

przystanku autobusowego przy drodze powiatowej, 

- trwa realizacja drogi w Burkacie (w sobotę nawierzchnia asfaltowa);  
 

- ukazał się pierwszy numer kwartalnika; 

- gmina przystąpiła do projektu „CYFROWA POLSKA”, działanie na bazie szkół; 

- podjęto współpracę z Radiem 7 w projekcie „Przewodnik Turystyczny Radia 7”; 

- do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie wpłynęła informacja dotycząca 

„Bezpłatnego szkolenia komputerowego dla seniorów w województwie warmińsko-

mazurskim”. Zostały utworzone dwie grupy seniorów 65+ z terenu gminy Działdowo  

w miejscowości Uzdowo i Księży Dwór; 

- w dniu 15 listopada miało miejsce otwarcie biblioteki i świetlicy w miejscowości Petrykozy. 

Ponadto Wójt Gminy zaprosił wszystkich zainteresowanych na konkurs rękodzieła 

bożonarodzeniowego, który odbędzie się 14 grudnia o godzinie 15.00. 

Wójt Gminy odniósł się również do pytania radnej E.Stachewicz dotyczącego zamieszczenia 

rozkładu jazdy autobusów. Poinformował, że pracownicy zasięgnęli informacji w tej sprawie 

u kierownika, który przekazał, że rozkłady są wywieszane, jednak ktoś je usuwa. 

Radna E.Stachewicz zaznaczyła, że w Petrykozach nie było informacji. 

Wójt Gminy poinformował, że kierownik zapewniał , że były wszędzie wywieszane. Zostaną 

zamieszczone ponownie.  

Następnie Wójt Gminy nawiązał do pisma skierowanego do państwa sołtysów z informacją  

o możliwości bezpłatnego przekazania przez rolników folii do utylizacji. Państwo sołtysi 

otrzymali kilka ogłoszeń, aby jedno zamieścić na tablicy ogłoszeń a pozostałe dostarczyć 

właścicielom większych gospodarstw rolnych. Folia będzie przyjmowana w Iłowie do końca 

roku bezpłatnie, co dalej nie wiadomo.  

 

Ad.pkt 6 
 

Pytań nie było.  
 

Ad. pkt  7 



 

Kierownik G.Małachowski zreferował projekt uchwały wskazując na położenie 

przedmiotowej nieruchomości na mapie. Inicjatorem przejęcia był Krajowy Ośrodek 

Wsparcia Rolnictwa, Oddział Terenowy w Olsztynie.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji J.Szudrewicz poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, jednogłośnie /5 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/119/19 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność 

przez Gminę Działdowo nieruchomości położonej w obrębie Turza Wielka wchodzącej 

w skład Zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 8 

Kierownik G.Małachowski omówił projekt uchwały wskazując na położenie przedmiotowej 

nieruchomości na mapie. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji J.Szudrewicz poinformował, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /5  głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/120/19 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność 

przez Gminę Działdowo nieruchomości położonej w obrębie Jankowice wchodzącej  

w skład Zasobu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad.pkt 9 

Kierownik G.Małachowski zreferował projekt uchwały wskazując na mapie na położenie 

nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży.  Powierzchnia działki wynosi 6394 m2.  



 

W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo działka 

oznaczona jest symbolem R-tereny rolne. Według operatu szacunkowego wartość rynkowa 

prawa własności wynosi 19 800 zł. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji J.Szudrewicz poinformował, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /5  głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/121/19 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Księży Dwór. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad.pkt 10 

Kierownik G.Małachowski przedstawił projekt uchwały, wskazując na mapie na położenie 

nieruchomości. Projekt uchwały dotyczy boiska w Ruszkowie. Działka o powierzchni  

1,4707 ha. Wartość według operatu szacunkowego wynosi 236 000 zł.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji J.Szudrewicz poinformował, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /5 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/122/19 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Ruszkowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  



 

 

Ad.pkt 11 

Skarbnik B.Antoszewska omówiła projekt uchwały, wskazując m.in. na uaktualnienie kwot 

dochodów i wydatków, zmniejszenie deficytu i zmianę kwoty długu z uwagi na to, że kredyt 

nie będzie zaciągany.  Wskazała również na zmiany w załączniku nr 2-Wykaz przedsięwzięć: 

zmiana kwot w przedsięwzięciu Usługi jako nowoczesne rozwiązanie sieci wodociągowej  

w Gminie Działdowo, wprowadzenie przedsięwzięcia Akademia kompetencji cyfrowych dla 

mieszkańców Gminy Działdowo oraz przedsięwzięcia Ubezpieczenie mienia  

i odpowiedzialności Gminy. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji J.Szudrewicz poinformował, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /6  głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/123/19 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2019-2029.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad.pkt 12 

Skarbnik B.Antoszewska omówiła projekt uchwały przedstawiając proponowane zmiany do 

budżetu gminy po stronie dochodów jak i wydatków.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji J.Szudrewicz poinformował, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /6  głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/124/19 w sprawie  zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2019 r. 



 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Ad.pkt 13 

Skarbnik B.Antoszewska poinformowała, że opłata od posiadania psów pozostaje w tej 

samej kwocie tj.20 zł od jednego psa.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

/6  głosami „za”/. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /8 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/125/19 w sprawie opłaty od posiadania psów. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Ad.pkt 14 

Skarbnik B.Antoszewska poinformowała o propozycji podniesienia stawek o 3 %,  

w projekcie uchwały wpisano konkretne stawki.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, większością głosów  

/5  głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”/ 



 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała 

projekt uchwały, większością    głosów /7 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący się/ 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy większością głosów /12 głosów „za” , 1 głos „wstrzymujący się”, 0 głosów  

„przeciw”/ podjęła 

Uchwałę Nr XV/126/19 w sprawie określenia wysokości podatku od nieruchomości. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Ad.pkt 15 

Skarbnik B.Antoszewska poinformowała, że proponuje się podniesienie stawek o 3%.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, większością głosów /5  

głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”/,  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała 

projekt uchwały, większością   głosów /7 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”/ 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy większością głosów /12 głosów „za” , 1 głos „wstrzymujący się”, 0 głosów  

„przeciw”/podjęła 

Uchwałę Nr XV/127/19 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu/ 



 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Ad.pkt 16 

Skarbnik B.Antoszewska poinformowała, że proponuje się obniżenie stawki do kwoty 55 zł.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, większością głosów,  

/5  głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”/,  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała 

projekt uchwały, jednogłośne /8 głosów „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy większością głosów /12 głosów „za” , 1 głos „wstrzymujący się”, 0 głosów  

„przeciw”/podjęła 

Uchwałę Nr XV/128/19 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 

obliczenia podatku rolnego. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Ad.pkt 17 

Kierownik K.Piotrowska poinformowała, że uchwała dotyczy zmiany stawki godzinowej  

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z kwoty 12 zł na 17 zł.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie omawianego 

projektu uchwały.  



 

Przewodnicząca Komisji E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/129/19 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Ad.pkt 18 

Kierownik Smereczyńska  przekazała, że zmiany  w prawie oświatowych zobligowały do 

zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli. Organ prowadzący zobowiązany jest do  

określenia wysokości dodatku za wysługę lat, dodatku motywacyjnego, dodatku funkcyjnego, 

za warunki pracy oraz szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. Regulamin podlega uzgodnieniu ze 

związkami zawodowymi. Wnioski złożone przez związki zawodowe zostały uwzględnione  

w tym regulaminie. Podpisano protokół uzgodnień. Obniżono dodatki za specjalne warunki 

pracy, z 25 % obniżono dodatek za pracę w klasach łączonych  do 15 %, za indywidualne 

nauczanie z 20 % na 10%, za zajęcia rewalidacyjno – wychowawcze z 20 % na 10 %. 

Związki zawodowe wnioskowały o podniesienie progu dodatku motywacyjnego, który 

dotychczas wynosił od 1 % do 15 %. Wniosek Związku został uwzględniony  i podniesiono 

próg z 1% do 3%. Dolny próg dodatku jaki można przyznać nauczycielowi  to 3% stawki  

jego osobistego wynagrodzenia zasadniczego. Ustalono, że 1 % dodatku motywacyjnego nie 

będzie liczony od wynagrodzenia zasadniczego każdego nauczyciela, lecz od zasadniczej 

stawki wynagrodzenia nauczyciela mianowanego.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie omawianego 

projektu uchwały.  



 

Przewodnicząca Komisji E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/130/19 w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków i innych składników wynagradzania 

nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Działdowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad.pkt 19 

Kierownik D.Smereczyńska  poinformowała, że ustawodawca zobowiązał organy 

prowadzące do przedstawiania co roku sprawozdania z realizacji zadań oświatowych. 

Państwo radni otrzymali niniejsze sprawozdanie jak również  przygotowano je w formie 

prezentacji. Prezentacja zostanie zamieszczona na stronie internetowej.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie omawianego 

projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez 

poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XV/131/19 w sprawie przyjęcia informacji na temat stanu realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Działdowo w roku szkolnym 2018/2019. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad.pkt 20 

Wójt Gminy przedstawił informację na temat analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez osoby do tego zobowiązane.  

/Informacja stanowi załącznik nr 31 do protokołu/ 



 

Ad.pkt 21 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak przedstawiła informację z analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez radnych.  

/Informacja stanowi załącznik nr 32 do protokołu/ 

 

Ad.pkt 22 

Sprawy bieżące 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad.pkt 23 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak 

o godz.12.40  zamknęła XV Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

        Protokołowała:                     Przewodniczyła: 

    Marta Nazarewicz                             Krystyna Wasiak 

          /Inspektor/                                            /Przewodnicząca Rady Gminy/ 

 

Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z XV Sesji Rady Gminy 

Działdowo, która odbyła się w dniu 21 listopada 2019 r. 


